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Vlaams actieplan staartbijten bij varkens  -  Goedkeuring door Europese Commissie

Staartbijten bij varkens is een bekend probleem, maar er kunnen heel wat verschillende 
oorzaken zijn die daartoe leiden. Het is vaak een combinatie van factoren die leidt tot 
staartbijten maar het is moeilijk om één duidelijke oorzaak aan te wijzen. Een van die 
factoren is onvoldoende verrijking. 

Het couperen van staarten is toegelaten om problemen bij varkens te vermijden, maar het 
mag geen routinematige ingreep zijn en mag pas gebeuren wanneer alle andere 
maatregelen om staartbijten te voorkomen, uitgeprobeerd zijn. Dat staat zo in de Europese 
richtlijn. 

In 2018 is een Vlaams actieplan opgesteld waarin verduidelijkt wordt welke 
verrijkingsmaterialen geschikt zijn om voor afleiding te zorgen. Vaak worden kettingen en 
harde kunststof gebruikt maar dat is niet voldoende om aan de Europese richtlijn te 
voldoen. Daarom verplicht het Vlaams actieplan om sinds 1 september 2018 die materialen 
te vervangen of aan te vullen met materialen zoals stro, natuurlijk touw of zacht en 
onbewerkt hout. Daarnaast moeten de varkenshouders regelmatig een 
beoordelingsdocument invullen dat door de Europese Commissie werd opgesteld.

Het actieplan werd voorgelegd aan de Europese Commissie maar blijkbaar zou daarop nog 
geen goedkeuring/kennisname gegeven zijn door de Europese Commissie. Dat roept 
natuurlijk vragen op.

1. Kan de minister aangeven waarom de Europese Commissie haar 
goedkeuring/kennisgeving van dit plan nog niet gegeven zou hebben? 

2. Wanneer en op welke wijze is daarover contact geweest met de Europese Commissie? 
(volledig overzicht)



BEN WEYTS
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN ONDERWIJS, SPORT, 
DIERENWELZIJN EN VLAAMSE RAND

ANTWOORD 
op vraag nr. 647 van 19 juni 2020
van TINNE ROMBOUTS

1. Ik heb er het raden naar waarom de Commissie deze plannen van de verschillende 
EU-landen nooit heeft goedgekeurd.

2. De vertegenwoordiger van de dienst Dierenwelzijn in het EU-Platform for Animal 
Welfare heeft op de vergadering van 15 juni mondeling gevraagd of er nog feedback 
te verwachten is op deze actieplannen. De Commissie heeft daarop in diezelfde 
vergadering geantwoord dat ze de problematiek gaat herbekijken en haar beleid 
terzake zal evalueren.


